
PROTOKÓŁ Nr XXII/2020

z sesji Rady Gminy Grunwald odbytej w dniu  27 kwietnia 2020 r.
w sali  posiedzeń Gminnego Ośrodka Kultury w Gierzwałdzie.

Początek obrad godz. 10 0 0 .
Zakończenie obrad godz.  11 4 5 .
Przewodniczył:  Przewodnicząca Rady Gminy- pani Cecylia Lecewicz-Husar
Ustawowy skład rady: 15 radnych.
Obecni Radni Gminy Grunwald:

1. Ryszard Bala,  (godzina 11:20 opuścił salę obrad)
2. Ewa Bawolska,
3. Halina Gutowska,
4. Małgorzata Kamińska,
5. Adam Królikowski,
6. Cecylia Lecewicz-Husar,
7. Sławomir Matuszewski,
8. Zbigniew Napłoszek,
9. Dariusz Nowicki,
10. Arkadiusz Piasecki. 
11. Jerzy Sawicki, ( przybył  na salę obrad o godzinie 10:40)
12. Iwona Stanka,
13. Piotr Szewczak,
14. Ewa Ziejewska,
15. Krystyna Zwalińska.

Nieobecni Radni Gminy Grunwald :
-

Ponadto w posiedzeniu udział  wzięli :
   1. Adam Szczepkowski - Wójt Gminy 
   2. Jan Sokołowski – Sekretarz Gminy
   3. Sylwia Kierebińska – Skarbnik Gminy

Podjęto uchwały od nr 172 do nr 178.

Ad  pkt.  1.Przewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-
poinformowała,  że  obrady  są  transmitowane  i  utrwalane  za  pomocą  urządzeń
rejestrujących obraz i  dźwięk .  Dokonała otwarcia  XXII sesji  Rady Gminy,  po czym
stwierdziła  kworum,  przy  którym  może  obradować  i  podejmować  prawomocne
uchwały Rada Gminy. 
Następnie powitała radnych i zaproszonych gości.  

Na  sekretarza  XXII  sesji  Rady  Gminy  została  wybrana  radna  Małgorzata
Kamińska.  
Radna Małgorzata Kamińska wyraziła zgodę. Radni uwag nie zgłosili.

Ad pkt. 2. Przewodnicząca Rady Gminy- pani Cecylia Lecewicz-Husar-  
przystąpiła do przyjęcia porządku obrad XXII sesji rady gminy.   Porządek obrad 
został radnym i sołtysom dostarczony zgodnie z ustawą
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z terminem 7-dniowym. Ponadto był wywieszony na tablicach ogłoszeń
i umieszczony w BIP.

Radni uwag nie zgłosili.
   

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 13 głosami za: Bala Ryszard; Gutowska Halina; Cecylia Lecewicz-Husar;

Kamińska Małgorzata; Królikowski Adam; Iwona Stanka; Matuszewski Sławomir;
Napłoszek Zbigniew; Nowicki Dariusz; Piasecki Arkadiusz;  Szewczak Piotr;

Ziejewska Ewa; Zwalińska Krystyna
-  przeciwnych nie było

-  wstrzymujących nie było
- brak głosu: Ewa Bawolska; Jerzy Sawicki

Przyjęto porządek obrad XXII sesji  Rady Gminy w/g następującego 
wyszczególnienia:

1.  Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad;
2.  Przyjęcie porządku obrad;
3.  Przyjęcie protokołu z XXI sesji Rady Gminy;
4.  Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami:
       a)  informacja o przetargach ogłaszanych przez gminę;
       b) informacje o przebiegu realizacji  uchwał z poprzedniej sesji;
5.  Podjęcie uchwał  przez  Radę Gminy Grunwald:
5.1   w sprawie  zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy Grunwald  na  lata
2020 – 2032;
5.2  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2020 rok;
5.3  w  sprawie  emisji  obligacji  komunalnych  oraz  określenia  zasad  ich  zbywania,
nabywania i wykupu;   
5.4  w  sprawie  przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Grunwald na 2020 rok;
5.5  w  sprawie  przyjęcia  Regulaminu  utrzymania  czystości  i  porządku  na  terenie
Gminy Grunwald;
5.6  w  sprawie  przyjęcia  Programu  Ochrony  Środowiska  dla  Gminy  Grunwald  na
lata 2019-2022 z perspektywą na lata 2023-2026;
5.7  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XXXVIII/222/2017  Rady  Gminy  Grunwald  z
siedzibą  w  Gierzwałdzie  z  dnia  31  marca  2017r.  sprawie  umieszczania  reklam  na
terenach,  budynkach  i  innych  obiektach  i  urządzeniach  komunalnych  oraz
pobierania z tego tytułu opłat.
5.8  w  sprawie  przyjęcia  Gminnego  Programu  opieki  nad  zabytkami  Gminy
Grunwald 2020-2023;
5.9  w  sprawie  przystąpienia  do  opracowania  Wieloletniego  Planu  Inwestycyjnego
Gminy Grunwald;
5.10  w  sprawie  umorzenia  pożyczki  dla  Ochotniczej  Straży  Pożarnej  we
Frygnowie.
6. Wolne wnioski i  informacje;
7. Interpelacje i zapytania;
8. Zamknięcie sesji.
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Ad pkt. 3. 
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  kolejny  punkt
porządku obrad  dotyczy przyjęcia  protokółu  z  XXI sesji.  Protokół  był   dostępny w
biurze  rady.  Radni  otrzymali  na  swoje  skrzynki  posiedzenia.pl.  Proponuję  przyjąć
protokół XXI/2020 z dnia 27 luty 2020 roku bez odczytywania.
Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 14 głosami za: Bala Ryszard; Bawolska Ewa; Gutowska Halina; Kamińska

Małgorzata; Królikowski Adam; Cecylia Lecewicz-Husar; Iwona Stanka;
Matuszewski Sławomir; Napłoszek Zbigniew; Nowicki Dariusz; Piasecki

Arkadiusz; Szewczak Piotr; Ziejewska Ewa; Zwalińska Krystyna
-  przeciwnych nie było

-  wstrzymujących nie było
- brak głosu:  Sawicki Jerzy

przyjęła bez odczytywania protokół z XXI/2020 z dnia 27 luty 2020r. sesji Rady
Gminy Grunwald.

Ad pkt. 4 
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  kolejny  punkt  to
sprawozdanie  Wójta  z  działalności  między  sesjami,  poprosiła  o  przedstawienie
informacji.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski-  przedstawił sprawozdanie międzysesyjne
z działalności za okres  od 27 lutego 2020 r. do 27 kwietnia 2020 r.   
Uchwały podjęto na XXI sesji Rady Gminy:
XXI/157/2020  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy
Grunwald  na  lata  2019-2032  -  przesłano  do  RIO  obowiązuje  z  uchwałą  Kolegium
RIO
XXI/158/2020   w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XX/152/2020  Rady  Gminy
Grunwald  z  dnia  30  stycznia  2020  r.  w  sprawie  uchwalenia  budżetu  gminy
Grunwald  na  2020  r.  (przesłano  do  RIO)  –  ogłoszono  w   Dzienniku  Urzędowym
woj.  warmińsko-mazurskiego  w dniu  05.03.2020- obowiązuje  z  uchwałą  Kolegium
RIO
XXI/159/2020   w sprawie  organizacji  wspólnej  obsługi  finansowo –  księgowej  dla
samorządowych jednostek organizacyjnych Gminy Grunwald -  obowiązuje z dniem
podjęcia
XXI/160/2020  w  sprawie  szczegółowych  zasad  ustalenia  czynszów  regulowanych.
rozstrzygnięcie nadzorcze stwierdzające nieważność uchwały.  
XXI/161/2020  w  sprawie  zasad  i  trybu  przyznawania  osobom  fizycznym  dotacji
celowej  na dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków z budżetu
Gminy Grunwald w roku 2020- brak odpowiedzi ze strony nadzoru wojewody.
XXI/162/2020   w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  nabycie  na  własność
Gminy Grunwald nieruchomości niezabudowanej położonej w obrębie geodezyjnym
Grunwald działka nr 8/4. obowiązuje z dniem podjęcia.
XXI/163/2020 w sprawie  wyrażenia  zgody na  zawarcie  kolejnych umów dzierżawy
po umowach zawartych na czas oznaczony do 3 lat.  obowiązuje z dniem podjęcia  .
XXI/164/2020   w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości
niezabudowanej  w  trybie  przetargu  nieograniczonego  działka  nr  290  obręb  Mielno
obowiązuje z dniem podjęcia .
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XXI/165/2020  sprawie  wyrażenia  zgody  na   sprzedaż   nieruchomości
niezabudowanej  w trybie  przetargu nieograniczonego działka  nr  112 obręb  Dylewo
obowiązuje z dniem podjęcia 
XXI/166/2020 w sprawie  wyrażenia  zgody na  zawarcie  kolejnych umów dzierżawy
po  umowach  zawartych  na  czas  oznaczony do  3  lat   działek  nr  255/21  oraz  255/22
w obrębie geodezyjnym Stębark.  obowiązuje z dniem podjęcia
XXI/167/2020  w  sprawie  ustalenia  zasad  korzystania  z  parkingu  na  działce  nr
255/21 i 255/22 obręb Stębark oraz ustalenia wysokości opłat  za korzystanie z tego
parkingu ogłoszony w  Dzienniku Urzędowym woj. warmińsko-mazurskiego w dniu
03.04.2020r obowiązuje z rozstrzygnięciem nadzorczym 
XXI/168/2020   w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  ustanowienie  hipoteki  na  rzecz
Banku Spółdzielczego w Olsztynku na  nieruchomości  stanowiącej  własność Gminy
Grunwald przesłano do RIO i obowiązuje z dniem podjęcia
XXI/169/2020 w sprawie ustalenia składu stałych komisji  Rady Gminy Grunwald.  -
obowiązuje z dniem podjęcia z rozstrzygnięciem nadzorczym uchylającym w części
określającej przewodniczących. 
XXI/170/2020  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  Stowarzyszenia  „Pomoc  Dzieciom
Potrzebującym”  im.  Janiny  Pelczarskiej  w  Ostródzie  na  działanie  Wójta  Gminy
Grunwald.  -  wykonana  przez  wiceprzewodniczącego,  uchwała  zaskarżona  przez
skarżącego  do wojewody- rozpatrzenie w toku.
XXI/171/2020  w  sprawie   wysokości  i  zasad  otrzymywania  diet  przysługujących
radnym oraz sołtysom w Gminie Grunwald-   obowiązuje z dniem podjęcia.  
Gmina Grunwald  w ramach Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa na  lata  2014-
2020 Osi  Priorytetowej  nr I  „Powszechny dostęp do szybkiego Internetu” działania
1.  1:  „Wyeliminowanie  terytorialnych  różnic  w  możliwości  dostępu  do
szerokopasmowego  Internetu  o  wysokich  przepustowościach”  złożyła  wniosek  na
dofinansowanie  zakupu komputerów do szkół.  Projekt  został  pozytywnie  oceniony.
Wartość  projektu  60  000  zł. ,   dofinansowania  60  000  zł.  W dniu  21  kwietnia  2020
r.  podpisano umowę na realizację zadania. 
Opracowano  i  ogłoszono  w  dniu  10  kwietnia  2020  r.  w  Biuletynie  Zamówień
Publicznych  procedurę  udzielenia  zamówienia  publicznego  w  trybie  przetargu
nieograniczonego na realizację dostawy sprzętu komputerowego do szkół w ramach
zadania  pn.  „Zdalna  Szkoła  w  Gminie  Grunwald”.  Planowane  do  realizacji
przedsięwzięcie  będzie w całości  finansowane  ze środków Europejskiego Funduszu
Rozwoju  Regionalnego,  w ramach  Programu Operacyjnego  Polska  Cyfrowa na  lata
2014-2020 -  ZDALNA SZKOŁA.
Przeprowadzono  procedurę  zapytania  ofertowego  na  wykonanie  usługi  projektowej
polegającej  na  wykonaniu  dokumentacji  projektowej  i  kosztorysowej  z
wymaganymi  uzgodnieniami  na  „Rozbudowę  sieci  wodociągowej  w  miejscowości
Kiersztanowo obręb Kiersztanówko.
Udzielono  odpowiedzi  Inwestorowi  –  Firmie  DINO  POLSKA  S.A.  w  sprawie
uzgodnienia sposobu oświetlenia projektowanego przejścia  dla  pieszych za pomocą
zamontowanego  na  wysięgniku  znaku  aktywnego  D-6  wraz  z  pulsatorem  i
podświetleniem, które będzie zasilane za pomocą zestawu solarnego wraz z turbiną
wiatrową,  w  związku  z  planowaną  przebudową  drogi  wojewódzkiej  nr  542  w
zakresie  przebudowy  skrzyżowania  z  drogą  powiatową  
nr 1924N (dz. Nr 69/1).
Zlecono bieżącą naprawę oświetlenia ulicznego w Kiersztanowie.
W  dniu  24.03.2020  wywieszono  wykaz  działek  przeznaczonych  do  sprzedaży
257/1,  257/4,  257/7,  257/8,  257/9, 257/10, 257/11, 257/12, 257/13, 257/18, 257/19,
257/20,  257/22,  257/24,  257/26,  257/28   obręb  Gierzwałd,  działki  34  i  290  obręb
Mielno.
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Wydano dwie decyzje o podziale działek jedna obręb Mielno druga obręb Stębark.
W dniu  11.03.2020 r.  wydano  decyzję  na  prowadzenie  działalności  gospodarczej  w
zakresie  opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  i  transportu  nieczystości
ciekłych dla firmy ,,  Geo-Nova” sp.zo.o 05-860 Płochocin.
W  dniu  31.03.2020  wydano  decyzję  nakładającą  karę  administracyjną  na  firmę
,,Geo-Nova”  05-860 Płochocin.
Wydano  pięć  zaświadczeń   o  dokonaniu  wpłaty  jednorazowej  potwierdzającej
przekształcenie prawa użytkowania wieczystego w prawo własności.
Wydano trzy pozwolenia na pokrycie kosztów sterylizacji  bezpańskich dwóch psów
i jednej kotki.
Do  21  kwietnia  dyrektorzy  szkół  złożyli  arkusze  organizacyjne  szkół  na  rok
szkolny 2020/2021,  obecnie trwa ich ocena.  
Ogłoszono  otwarty  konkurs  ofert  w  formie  powierzenia  wykonania  zadania
publicznego  w  zakresie  upowszechniania  kultury  fizycznej  i  sportu  w  2020  roku.
Termin składania  ofert  był  do  25 marca  2020 roku.  Unieważniono otwarty konkurs
ofert  z  dnia  02  marca  2020  roku   w  zakresie  upowszechniania  kultury  fizycznej  i
sportu  w  2020  roku.  Konkurs  unieważniono  z  przyczyn  formalnych.  W  dniu  16
kwietnia  2020  r.  ogłoszono  trzy  konkursy  ofert  w  formie  wsparcia  na  wykonanie
zadania publicznego w zakresie  upowszechniania kultury fizycznej  i  sportu w 2020
roku  w  trzech  sekcjach  sportowych:  lekkoatletyka,  piłka  nożna  i  tenis  stołowy.
Termin składania ofert  jest do 7 maja 2020 r. 
Sprawozdanie z działalności Referatu Gospodarki Komunalnej i  Mieszkaniowej: 

1) Wymieniono  2  pompy  głębinowe  w  studniach  Rychnowska  Wola  i  skrzynki
sterownicze.

2) Wylano  płytę  pod  garaż  i  zamontowano  zakupiony  garaż  w  Stębarku  przy
szkole.

3) Usunięto  awarię  na  sieci  wodnej  ɸ  100  mm  w  Gierzwałdzie  na  odcinku
między studnią głębinową, a hydrofornią.

4) Usunięto awarię  na sieci  wodnej  w Grunwaldzie  przy hydroforni  (wymiana 1
m rury ɸ 100 mm).

5) Usunięto  awarię  na  sieci  kanalizacyjnej  ciśnieniowej  w  Grunwaldzie  przy
kotłowni (wymiana 1 m rury ɸ 90 mm).

6) Wyrównano drogę gruntową do Dylewka.
7) Wycięto  i  wywieziono  wszystkie  krzewy  i  drzewa  przy  nieczynnej

hydroforni w Dylewie.
8) Wycięto krzewy przy kościele Ewangelickim  w Gierzwałdzie.
9) Wycięto krzewy i drzewa przy drodze  gruntowej Góry Lubiańskie.
10)Nawieziono  mieszankę  i  rozplantowano  na  drodze  gruntowej  od  szkoły  do

budynku OSP we Frygnowie.  
11) Przełożenie   sieci  wodnej  ɸ  160  mm   o  długości  120  m  z  działek

budowlanych na drogę dojazdową do działek w Gierzwałdzie.  
12)Nawieziono mieszankę i  rozplantowano na drodze gruntowej w Mielnie.
13)Usunięto awarię na sieci wodnej w Dylewie.
14)Usunięto awarię na sieci wodnej  w Gierzwałdzie  między studnią głębinową a

hydrofornią.
15)Położono  12  m  rury  kanalizacyjnej   ɸ  160  mm  między  studniami  

w Dylewie (wyciek ścieków komunalnych na działkę prywatną).
16)Wymontowano  15  szt.  syfonów  odprowadzających  wodę  z  natrysków

i  zamontowano  nowe  oraz  położono  płytki  przy  brodzikach  w  szkole
podstawowej w Stębarku.

17)Wyrównano drogi gruntowe Domkowo i Kalwa.
18)Wykonano płukanie złoża we wszystkich hydroforniach.  
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19)Wyczyszczono przepompownie ścieków na teren gminy.
20)Usunięto awarię na sieci wodnej w Pacółtowie.
21)Wyremontowano ciągnik C-360.
22)Naprawiono piłę stołową do drewna.
23)Wyczyszczono  komin  w  Dylewie  i  po  wydaniu  pozytywnej  opinii  zakładu

kominiarskiego uruchomiono piece.  

Radny – pan Ryszard Bala-  zapytał  ile  osób korzysta  z  dofinansowania na paliwo
w  związku  z  uchwałą  nr  XX/156/2020  z  dnia  30  stycznia  2020  r.  w  sprawie
określenia  średniej  ceny  jednostki  paliwa  w  Gminie  Grunwald  na  rok  szkolny
2019/2020. 
Sekretarz  Gminy  Grunwald  –  pan  Jan  Sokołowski-  odpowiedział,  że  korzystają
dwie osoby.
Radny – pan Ryszard Bala-  dodał,  że w takim wypadku należy zastanowić się nad
zmianą uchwały gdyż obecnie  obowiązują  znacznie niższe  ceny paliw niż  stawki w
podjętej  uchwale.
Radni więcej uwag nie zgłosili.

Ad pkt. 5
Przewodnicząca Rady Gminy- pani Cecylia Lecewicz-Husar – kolejny punkt to 
podjęcie uchwał przez Radę Gminy:

5.1.  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 
2020-2032.
Skarbnik  Gminy  Grunwald-  pani  Sylwia  Kierebińska-  przedstawiła  projekt
uchwały  oraz  przedstawiła  prezentację  w  sprawie  zmian  oraz  wyemitowania
obligacji.  (załącznik nr 1 – przedstawiona prezentacja). 
Radna-  pani  Ewa  Bawolska  –  odniosła  się  do  ostatnich  dwóch  wykresów,  iż
ciężko  jest  ocenić  przedstawione  zestawienia  bez  znajomości  źródeł  danych,  które
posłużyły do sporządzenia tej  prezentacji.  Stwierdziła,  że  wykresy dotyczące szkół
nie  odzwierciedlają  rzeczywistego  stanu,  ponieważ  nastąpiła  zmiana  organizacji
oświaty  w  Gminie  Grunwald.  Wykresy  przedstawiają  stan  na  dzień  dzisiejszy  a
brak jest  wykazania nowo powstałej  szkoły podstawowej,  przez co poprzednie dane
nie są rzetelnie wykazane.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  zgłosił  wniosek  o  przesłanie  przedstawionej
prezentacji  na adresy mailowe posiedzenia.pl  radnym. 
Radna  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  skomentowała,  że  przedstawiona  prezenta -
cja  pokazuje  dobrą  sytuacje  gminy  więc  jeżeli  jest  tak  dobrze  to  czemu  jest  źle.
Wprowadzono wiele oszczędności a dług nie maleje tylko rośnie. Zapytała jakie in -
westycje  zostały wykonane w roku 2019 zrealizowane,  na  co  zostały przeznaczone
pieniądze.  Dodała,  że  w  związku  z  pandemią  zaczął  się  kryzys  gospodarczy,  w
związku  z  tym będzie  mniej  wpływu do budżetu  gdyż  ludzie  stracą  pracę  i  nie  bę -
dzie ich stać na opłacanie podatków i opłat.  Oznajmiła, że w roku 2020 zapowiada -
na  jest  susza  więc  rolnicy  będą  prosić  o  umorzenia.  Zaapelowała  aby  zastanowić
się  co  dalej  będzie  a  nie  żyć  dniem dzisiejszym,   skupmy się  na  tym co  mamy,  in -
westycje są na dwa lata.  Zapytała  po co wypuszczać obligacje  na 14 mln zł.  Zapro -
ponowała  aby skonsolidować  kredyt,  który  posiadamy nie  potrzeba  jest  14  mln  zł,
wystarczy  kwota  9  mln  zł  aby  spłacić  zaległości.  Oznajmiła,  że  50%  budżetu  to
jest dług i  należy mierzyć siły na zamiary oraz zastanowić się co dalej .
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Skarbnik  Gminy Grunwald-  pani  Sylwia  Kierebińska-  odpowiedziała  na  zapyta -
nie  dlaczego  są  oszczędności  a  mimo  tego  jest  źle,  iż  oszczędności  nie  są  na  tyle
wysokie  aby  pokryć  zobowiązania.  Oszczędności  są  wprowadzane  w  każdej  dzie -
dzinie  ale  zobowiązania  są  bardzo wysokie  i  nie  wystarcza  na  ich  pokrycie.  Doda -
ła,  że jeżeli nie będą spłacane zobowiązania wymagalne, które na koniec roku 2019
wynosiły  ok  2  mln  zł,  ponoszone  są  inne  koszty  wynikające  z  nieterminowych
spłat.  Odpowiedziała  na pytanie dlaczego 14 mln zł  a  nie  9 mln zł  na spłatę  kredy -
tu,  część  obligacji  nazwano  konsolidującymi  przeznaczone  na  spłatę  kredytu  a
część jest  na inwestycje  z  tego wynika 14 mln zł.  Na spłatę  kredytu jest  7,5 mln zł
a  w  dalszej  części  są  inwestycje,  zaległości  są  bardzo  wysokie  i  należy  je  spłacić
aby  uniknąć  dodatkowych  kosztów  związanych  z  opóźnioną  spłatą.  Skomentowała
opinię  Radnej  Małgorzaty  Kamińskiej  dotyczącej  utraty  pracy  przez  społeczeń -
stwo, że inwestycje  pozwolą na zwiększenie liczby miejsc pracy oraz dodatkowych
umów zleceń. 
Radna-  pani  Krystyna  Zwalińska-  zapytała  o  wykres  obrazujący  wynagrodzenia
dlaczego nie było  przedstawionego roku 2020.
Skarbnik Gminy Grunwald- pani  Sylwia Kierebińska-  odpowiedziała,  że  wykres
obrazował  faktyczne  wykonanie  gdyby  ujęty  był  rok  2020  to  byłoby  to  przewidy -
wania 15 mln zł.
Radna-  pani  Krystyna Zwalińska-  oznajmiła,  że  od  stycznia  2020 roku wynagro -
dzenia drastycznie wzrosły 
Skarbnik  Gminy  Grunwald-  pani  Sylwia  Kierebińska-  odpowiedziała,  że  część
wynagrodzeń wzrosło w związku z podwyżką minimalnego wynagrodzenia.  W WPF
na  lata  2020-2034  wykazano  15  mln  zł  gdyż  część  kwoty  przeznaczona  jest  na
spłatę zaległości składek ZUS powstałych w poprzednich latach.  
Radny – pan Ryszard Bala-  przypomniał,  że  wielokrotnie  wnioskował  o przedsta -
wienie  wszystkich  zaległości,  o  których  opowiada  pani  skarbnik.  Odniósł  się  do
wypowiedzi  Radnej  Małgorzaty  Kamińskiej ,  że  nie  wiadomo  jak  sytuacja  gospo -
darcza  w czasach  epidemii  będzie  się  rozwijała  ale  znając  z  historii  zasady jakimi
rządzący się  kierują  przy pustej  skarbonce  państwa wiele  zadań zostanie  zepchnię -
te na samorząd bez dostatecznej ilości środków. Oznajmił,  że należy ograniczyć in -
westycję i tym samym zadłużanie gminy.
Radna- Ewa Ziejewska-  wyraziła poparcie do wypowiedzi Radnej Kamińskiej ,  do -
dała,  że  nie  jest  wykluczone  w  przypadku  niepowodzenia  przy  spłacie  kredytu,  że
obciążeni  zostaną  mieszkańcy  Gminy  Grunwald  płacąc  podwyższone  podatki.
Oświadczyła,  że  czuje  się  zagrożona  od  momentu  gdy  wypowiedziała  swoje  nie -
przychylne   zdanie  na  komisji   w  sprawie  obligacji  i  zadłużeń  i  od  tego  momentu
jest  wywierany nacisk przez radę sołecką.  Stwierdziła,  że  Wójt  ustawia radę sołec -
ką  przeciwko  niej  a   dowodem  na  to  jest  obecność  części  rady  sołeckiej  i  miesz -
kańców Dylewa przed budynkiem GOK.  Nie  jest  w stanie  prawidłowo wykonywać
swoich obowiązków jako Radna w tej  sytuacji.
Zwróciła  się  do  Wójta:  „  Proszę  o  publiczne  odwołanie  nieprawdziwej  informacji
kierowanej  pod  moim  adresem.  Informacja  ta  dotyczyła  finansowania  inwestycji
odnowienia  drogi  wewnętrznej  w  Dylewie.  Dwoje  mieszkańców  mojej  miejscowo -
ści  poświadczyło,  iż  poinformował  Pan  o  rzekomym  moim  sprzeciwie  do  powyż -
szej  inwestycji.  Informacja jest  nieprawdziwa i  krzywdząca,  podważa moje kompe -
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tencje  i  wieloletnie  doświadczenie  w  administracji  samorządowej.  Jest  to  rodzaj
mowy  nienawiści,  nawołującej  do  niezgody  i  burzy  wypracowany  przez  lata  ład
społeczny.  My jako Rada, w tym Pan jesteśmy reprezentantami społeczeństwa i  My
mamy obowiązek dążyć  do jedności  dla  dobra ogółu.  Dlatego jeszcze raz wnoszę  o
publiczne sprostowanie zaistniałej  sytuacji.  Panie Wójcie  jak pan może powiedzieć
coś  takiego,  że  taką  Radną  sobie  wybraliście  jaką  macie,  ona  nie  chce  wam drogi
zrobić a w budżecie jest.” 
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  odniosła  się  do  wypowiedzi  w  sprawie  zaległości  w
ZUS  oraz  zapytała  dlaczego  zabiegamy o  środki  z  funduszy Europejskich,  do  któ -
rych  należy  przedstawić  zaświadczenie  o  niezaleganiu  z  opłat  a  jednocześnie
twierdzicie,  że  zaległości  są.  Dodała,  że  przedstawione  argumenty  potwierdzające
konieczność wzięcia obligacji  są jednocześnie argumentami potwierdzającymi tezę,
że  należy  przystąpić  do  programu  oszczędnościowego  a  nawet  do  programu  na -
prawczego.  Gmina  otrzyma  wsparcie  ze  skarbu  państwa  co  pomoże  wyprostować
najpilniejsze  zaległości  i  przy  realizacji  programu  naprawczego  pozwoli  zrealizo -
wać  dotychczasowe  inwestycje  i  wyprowadzić  gminę  z  zadłużenia.  Propozycja
pana wójta odbije się  czkawką za 3-6 lat  kiedy dług będzie spory i  przyjdzie kolej -
na sytuacja kryzysowa, która zmusi do wzięcia kolejnego kredytu.   
Skarbnik  Gminy Grunwald-  pani  Sylwia  Kierebińska-  odpowiedziała  na  zapyta -
nie  w  sprawie  zaległości  w  ZUS,  że  zaległości  są  ale  jest  możliwość  wystawienia
zaświadczenia  o  niezaleganiu  gdyż  podpisane  są  umowy na  ratalne  spłaty zadłuże -
nia  w  ZUS.  Spłacamy  w  ratach  ok  145  tys.  zł  każdego  miesiąca.  Odniosła  się  do
zapytania Radnego Ryszarda Bali  w sprawie wysokości zadłużenia,  że przedstawia -
ła  wcześniej  informację  ale  dopracuje  jak  wygląda  do  na  przełomie  lat.  Odczytała
materiał wcześniej  przesłany radnym – załącznik nr 2.
Radny – pan Ryszard Bala-  poprosił  o zestawienie kontrahentów, z którymi są nie
uregulowane płatności, dłużników oraz wierzycieli.  
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski-  odniósł  się do Radnych „wszyscy mówi -
cie  o  zaciskaniu  pasa,  że  należy  oszczędzać.  Na  wykresach  zostało  przedstawione
jak  poprzednia  władza  oszczędzała  i  skąd  się  wzięły  długi  oraz  dlaczego  jest  tak
dobrze  i  jednocześnie  źle.  Kto zasiadał  w poprzednie  Radzie  a  dziś  uprawia  dema -
gogie.  Kto  będzie  kolejny  do  zaciskania  pasa  w  urzędzie,  to  już  było  i  jest  co
przedstawiały wykresy.  Teraz  jak  wynika  z  tego  co  Państwo mówicie  to  zaciskanie
pasa  spada  na  potrzeby mieszkańców.  To mieszkańcy mają  zacisnąć  pasa  aby spła -
cić  długi  i  zaległości  z  poprzednich  lat.  Przeciętnego mieszkańca naszej  gminy nie
obchodzi  ani  dług,  ani  wyjście  na  zero  z  kredytami  interesuje  go  aby  mieszkać  i
żyć godnie: bezpieczna droga aby wozić dzieci do szkoły,  woda w kranie dobrej  ja -
kości.  Mieszkańcy  chcą  mieć  pewność,  że  gdy  będzie  zagrożony  ich  dobytek  czy
pola  to  straż  pożarna  dojedzie.  Mieszkańcy chcą  strefy  rekreacyjnej,  placu  zabaw,
oczekują świetl ic wiejskich.  Seniorzy oczekują miejsca,  w którym będą mieli  opie -
kę,  oczekują  hal  sportowych.  Mam  prawo  do  takich  wypowiedzi,  gdyż  odwiedza -
łem mieszkańców w kampanii  wyborczej  i rozmawiam z ludźmi i  wiem czego ocze -
kują. Nie oczekują,  że nie będzie kredytów ale chcą rozwoju aby zadbano o ich po -
trzeby  i  to  teraz.  Odpowiedzialność  za  realizacje  spada  na  Radnych,  jesteście  wy -
brani  spośród  mieszkańców  i  często  wbrew  własnemu  przekonaniu  powinniście
głosować  dla  naszych  mieszkańców  bo  dla  nich  tu  jesteście.  Nazywacie  mnie  sza -
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leńcem, paniczem na włościach,   manipulantem i szantażystą dlatego, że nie jestem
waszą  marionetką.  Interesuję  się  mieszkańcami  i  ich  dobrem,  nie  wmawiajcie  i  nie
straszcie  mieszkańców  podnoszeniem  podatków  i  rozpadem  gminy  bo  nigdy  tego
nie  powiedziałem i  do  takiej  sytuacji  nie  dojdzie.  To  mój  poprzednik  podnosił  po -
datki  a  ja  obniżyłem  i  ludzie  to  widzą.  Wasze  odczucia  i  przekonania  dyskutują
dziś  z  faktami  jakimi  są  wyliczenia  specjalistów  w  dziedzinie  finansów  publicz -
nych,  nie  jesteście  sami  dla  siebie  a  ja  nie  jestem cukierkiem,  który  ma  się  lubić.
Możecie mnie nie  znosić,  nie  zgadzać się za mną ale  powinniście działać dla dobra
naszych mieszkańców. Mieszkańców nie interesuje dług i zaciąganie pasa,  twierdzę
z  pewnym  przekonaniem,  że  nie.  Przedstawiam  dziś  realny,  fachowy  plan  dzięki,
któremu uda się  ustabilizować sytuację  finansową gminy i  pozwoli  to  jednocześnie
na  jej  rozwój,  czyli  wyjście  naprzeciw  potrzebom mieszkańców.  Radni,  którzy  nie
zagłosują  za  planem  rozwoju  gminy  miejcie  odwagę  powiedzieć  mieszkańcom,  że
nie mieli  i  mieć nie  będą: wody w kranach bo trzeba wyjść na zero i  zacisnąć pasa,
że  nie  mają  w  razie  potrzeby  czekać  na  straż  bo  strażacy  nie  mogą  odpalić  samo -
chodu,  że  będą  niszczyć  samochody  po  dziurawych  nie  przejezdnych  drogach,  że
dzieci  ćwiczą  na  korytarzu  bo  hali  nie  będzie  ale  będzie  zaciskanie  pasa.  Seniorzy
mają  siedzieć  w domach bo po co  im dom opieki,  koła  gospodyń wiejskich,  miesz -
kańcy i  młodzież  niech  się  tułają  po przystankach,  murkach bo nie  ma na  świetlice
i  kluby,  bo trzeba zaciskać pasa.  Powiedzcie  ludziom w ciężkiej  sytuacji  życiowej,
że  gmina  im  nie  pomoże  bo  mieszkań  socjalnych  nie  ma  i  nie  będzie.  Udajcie  się
do przedsiębiorców i  oznajmijcie,  że czekali  długo na swoje zaległości  i  poczekają
jeszcze,  tylko  ile?  Jak  wystarczająco  zaciśniemy  pasa,  kilka  lat?  Powiedzcie  do -
stawcom węgla do szkół,  że dzieci  mogą siedzieć w zimnej  szkole bo za węgiel  za -
płacimy  jak  zaciśniemy  pasa.  Problem  finansowy  dotyczy  każdego  mieszkańca,
którego  nie  obchodzi  zaciśnięcie  pasa,  zastanówcie  się  czy  macie  tyle  odwagi  aby
decydować za tych ludzi aby wyjść na zero.  Wiem, że nie ale to wy zagłosujecie za
nich i weźmiecie odpowiedzialność.” 
Radna – pani  Małgorzata Kamińska-  oznajmiła,  że Wójt  uprawia demagogie pró -
bując  wywrzeć  presję  na  radnych  „Jak  nie  zagłosujecie  to  . . .”,  każdy  z  radnych
wiedział  na  co  się  decyduję  startując  w  wyborach,  była  to  odwaga.  Odwagą  teraz
jest to, żeby myśleć przyszłościowo a nie na dzień dzisiejszy.  Dodała,  aby Wójt nie
straszył,  że  nie  będzie  wody w kranach to  jest  obowiązek gminy.  Przypomniała,  że
Wójt  wypowiadał  się  aby  zamknąć  dwie  szkoły  i  zapytała  czy  mieszkańcy  tego
chcą?
Radna- Ewa Ziejewska-  oznajmiła,  że  jej  zdaniem gmina wymaga zrównoważone -
go  budżetu  bez  zbędnych  wydatków,  nie  stać  gminy  na  nie  przemyślane  decyzje  i
błędy.  Stwierdziła,  że  potrzebne  jest  rozwiązanie  systemowe,  które  zadziała  i  za -
pewni  przyszłość  mieszkańcom  a  program  naprawczy  to  jedyne  słuszne  rozwiąza -
nie.  
Radni więcej uwag nie zgłosili.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan Arkadiusz Piasecki  –  odczytał  uchwałę
w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Grunwald  na  lata
2020-2032.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
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- 5 głosami za: Nowicki Dariusz; Cecylia Lecewicz-Husar; Piasecki Arkadiusz;
Sawicki Jerzy; Szewczak Piotr; 

- 10 głosami  przeciw : Bala Ryszard; : Bawolska Ewa; Gutowska Halina;
Matuszewski Sławomir;  Napłoszek Zbigniew; Kamińska Małgorzata; Królikowski

Adam;  Stanka Iwona; Ziejewska Ewa; Zwalińska Krystyna.
-  brak  głosów wstrzymujących;

Nie  została  podjęta  uchwała  w sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finanso -
wej Gminy Grunwald na lata 2020-2032.

5.2 w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2020 rok;
Skarbnik  Gminy  Grunwald-  pani  Sylwia  Kierebińska-  przedstawiła  projekt
uchwały.  Stwierdziła,  że  temat  jest  ściśle  powiązany  z  poprzednią  nieprzyjętą
uchwałą i Rada Gminy może go nie podjąć.
Radni uwag nie zgłosili.
Radni więcej uwag nie zgłosili.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan Arkadiusz Piasecki  –  odczytał  uchwałę
w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2020 rok.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 4 głosami za: Nowicki Dariusz; Cecylia Lecewicz-Husar; Sawicki Jerzy;

Szewczak Piotr; 
- 10 głosami  przeciw : Bala Ryszard; : Bawolska Ewa; Gutowska Halina;

Matuszewski Sławomir;  Napłoszek Zbigniew; Kamińska Małgorzata; Królikowski
Adam;  Stanka Iwona; Ziejewska Ewa; Zwalińska Krystyna.

-  1  głos wstrzymujący; Piasecki Arkadiusz;

Nie  została  podjęta  uchwała  w  sprawie  zmian  budżetu  Gminy  Grunwald  na
2020 rok.

5.3  w  sprawie  emisji  obligacji  komunalnych  oraz  określenia  zasad  ich  zbywania,
nabywania i wykupu.
Skarbnik  Gminy  Grunwald-  pani  Sylwia  Kierebińska-  poprosiła  o  zadawanie
pytań.
Radni uwag nie zgłosili.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan Arkadiusz Piasecki  –  odczytał  uchwałę
w sprawie emisji  obligacji  komunalnych oraz określenia  zasad ich zbywania,  naby -
wania i wykupu.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 5 głosami za: Nowicki Dariusz; Cecylia Lecewicz-Husar; Piasecki Arkadiusz;

Sawicki Jerzy; Szewczak Piotr; 
- 10 głosami  przeciw : Bala Ryszard; : Bawolska Ewa; Gutowska Halina;

Matuszewski Sławomir;  Napłoszek Zbigniew; Kamińska Małgorzata; Królikowski
Adam;  Stanka Iwona; Ziejewska Ewa; Zwalińska Krystyna.

-  brak  głosów wstrzymujących

Nie  została  podjęta  uchwała  w  sprawie  emisji  obligacji  komunalnych  oraz
określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu.
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5.4.        w sprawie przyjęcia  programu opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi oraz  zapo  -
biegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Grunwald na 2020 rok;

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan Arkadiusz Piasecki  –  odczytał  uchwałę
w  sprawie  przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobie -
gania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Grunwald na 2020 rok.
Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
-14 głosami za: Bawolska Ewa;  Gutowska Halina; Kamińska Małgorzata;

Królikowski Adam ; Lecewicz-Husar Cecylia ;  Matuszewski Sławomir;  Napłoszek
Zbigniew; Nowicki Dariusz; Piasecki Arkadiusz; Sawicki Jerzy; Stanka Iwona;

Szewczak Piotr; Ziejewska Ewa; Zwalińska Krystyna.
-  głosami  przeciw : brak

-   głosów wstrzymujących : brak
- brak głosu: Bala Ryszard;

Została  podjęta  uchwała  Rady  Gminy  nr  XXII/172/2020        w  sprawie  przyjęcia
programu opieki  nad zwierzętami bezdomnymi oraz  zapobiegania  bezdomności
zwierząt na terenie Gminy Grunwald na 2020 rok.

5.5  w  sprawie  przyjęcia  Regulaminu  utrzymania  czystości  i  porządku  na  terenie
Gminy Grunwald.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan Arkadiusz Piasecki  –  odczytał  uchwałę
w sprawie przyjęcia  Regulaminu utrzymania czystości  i  porządku na terenie Gminy
Grunwald.
Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
-14 głosami za: Bawolska Ewa;  Gutowska Halina; Kamińska Małgorzata;

Królikowski Adam ; Lecewicz-Husar Cecylia ;  Matuszewski Sławomir;  Napłoszek
Zbigniew; Nowicki Dariusz; Piasecki Arkadiusz; Sawicki Jerzy; Stanka Iwona;

Szewczak Piotr; Ziejewska Ewa; Zwalińska Krystyna.
-  głosami  przeciw : brak

-   głosów wstrzymujących : brak
- brak głosu: Bala Ryszard;

Została  podjęta  uchwała  Rady  Gminy  nr  XXII/173/2020        w  sprawie  przyjęcia
Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Grunwald.

5.6  w  sprawie  przyjęcia  Programu  Ochrony  Środowiska  dla  Gminy  Grunwald  na
lata 2019-2022 z perspektywą na lata 2023-2026.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan Arkadiusz Piasecki  –  odczytał  uchwałę
w  sprawie  przyjęcia  Programu  Ochrony  Środowiska  dla  Gminy  Grunwald  na  lata
2019-2022 z perspektywą na lata 2023-2026.
Radni uwag nie zgłosili.
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Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
-14 głosami za: Bawolska Ewa;  Gutowska Halina; Kamińska Małgorzata;

Królikowski Adam ; Lecewicz-Husar Cecylia ;  Matuszewski Sławomir;  Napłoszek
Zbigniew; Nowicki Dariusz; Piasecki Arkadiusz; Sawicki Jerzy; Stanka Iwona;

Szewczak Piotr; Ziejewska Ewa; Zwalińska Krystyna.
-  głosami  przeciw : brak

-   głosów wstrzymujących : brak
- brak głosu: Bala Ryszard;

Została  podjęta  uchwała  Rady  Gminy  nr  XXII/174/2020       w  sprawie  przyjęcia
Programu Ochrony  Środowiska  dla  Gminy  Grunwald  na  lata  2019-2022  z  per  -
spektywą na lata 2023-2026.

5.7.  w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVIII/222/2017 Rady Gminy Grunwald z 
siedzibą w Gierzwałdzie z dnia 31 marca 2017r. sprawie umieszczania reklam na 
terenach, budynkach i innych obiektach i  urządzeniach komunalnych oraz 
pobierania z tego tytułu opłat  .
 
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan Arkadiusz Piasecki  –  odczytał  uchwałę
w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XXXVIII/222/2017  Rady  Gminy  Grunwald  z
siedzibą  w  Gierzwałdzie  z  dnia  31  marca  2017r.  sprawie  umieszczania  reklam  na
terenach,  budynkach  i  innych  obiektach  i  urządzeniach  komunalnych  oraz
pobierania z tego tytułu opłat.
Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
-14 głosami za: Bawolska Ewa;  Gutowska Halina; Kamińska Małgorzata;

Królikowski Adam ; Lecewicz-Husar Cecylia ;  Matuszewski Sławomir;  Napłoszek
Zbigniew; Nowicki Dariusz; Piasecki Arkadiusz; Sawicki Jerzy; Stanka Iwona;

Szewczak Piotr; Ziejewska Ewa; Zwalińska Krystyna.
-  głosami  przeciw : brak

-   głosów wstrzymujących : brak
- brak głosu: Bala Ryszard;

Została  podjęta  uchwała  Rady  Gminy  nr  XXII/175/2020       w   sprawie  zmiany
Uchwały  Nr  XXXVIII/222/2017  Rady  Gminy  Grunwald  z  siedzibą  w
Gierzwałdzie z dnia 31 marca 2017r. sprawie umieszczania reklam na terenach,
budynkach  i  innych  obiektach  i  urządzeniach  komunalnych  oraz  pobierania  z
tego tytułu opłat.

5.8  w  sprawie  przyjęcia  Gminnego  Programu  opieki  nad  zabytkami  Gminy
Grunwald 2020-2023.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan Arkadiusz Piasecki  –  odczytał  uchwałę
w  sprawie  przyjęcia  Gminnego  Programu  opieki  nad  zabytkami  Gminy  Grunwald
2020-2023.
Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
-14 głosami za: Bawolska Ewa;  Gutowska Halina; Kamińska Małgorzata;

Królikowski Adam ; Lecewicz-Husar Cecylia ;  Matuszewski Sławomir;  Napłoszek
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Zbigniew; Nowicki Dariusz; Piasecki Arkadiusz; Sawicki Jerzy; Stanka Iwona;
Szewczak Piotr; Ziejewska Ewa; Zwalińska Krystyna.

-  głosami  przeciw : brak
-   głosów wstrzymujących : brak

- brak głosu: Bala Ryszard;

Została  podjęta  uchwała  Rady  Gminy  nr  XXII/176/2020       w   sprawie  przyjęcia
Gminnego Programu opieki nad zabytkami Gminy Grunwald 2020-2023.

5.9  w  sprawie  przystąpienia  do  opracowania  Wieloletniego  Planu  Inwestycyjnego
Gminy Grunwald.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan Arkadiusz Piasecki  –  odczytał  uchwałę
w  sprawie  przystąpienia  do  opracowania  Wieloletniego  Planu  Inwestycyjnego
Gminy Grunwald.
Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
-14 głosami za: Bawolska Ewa;  Gutowska Halina; Kamińska Małgorzata;

Królikowski Adam ; Lecewicz-Husar Cecylia ;  Matuszewski Sławomir;  Napłoszek
Zbigniew; Nowicki Dariusz; Piasecki Arkadiusz; Sawicki Jerzy; Stanka Iwona;

Szewczak Piotr; Ziejewska Ewa; Zwalińska Krystyna.
-  głosami  przeciw : brak

-   głosów wstrzymujących : brak
- brak głosu: Bala Ryszard;

Została  podjęta  uchwała  Rady  Gminy  nr  XXII/177/2020       w   sprawie
przystąpienia  do  opracowania  Wieloletniego  Planu  Inwestycyjnego  Gminy
Grunwald.

5.10  w  sprawie  umorzenia  pożyczki  dla  Ochotniczej  Straży  Pożarnej  we
Frygnowie.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan Arkadiusz Piasecki  –  odczytał  uchwałę
w sprawie umorzenia pożyczki dla Ochotniczej Straży Pożarnej we Frygnowie.
Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
-14 głosami za: Bawolska Ewa;  Gutowska Halina; Kamińska Małgorzata;

Królikowski Adam ; Lecewicz-Husar Cecylia ;  Matuszewski Sławomir;  Napłoszek
Zbigniew; Nowicki Dariusz; Piasecki Arkadiusz; Sawicki Jerzy; Stanka Iwona;

Szewczak Piotr; Ziejewska Ewa; Zwalińska Krystyna.
-  głosami  przeciw : brak

-   głosów wstrzymujących : brak
- brak głosu: Bala Ryszard;

Została  podjęta  uchwała  Rady  Gminy  nr XXII/178/2020       w   sprawie  umorzenia
pożyczki dla Ochotniczej Straży Pożarnej we Frygnowie.
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Ad pkt. 6
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  kolejny  punkt  to
wolne wnioski i informacje.  
Radna-  Ewa  Ziejewska-  poinformowała,  że  bardzo  dobrze  współpracuje  ze
Starostwem  Powiatowym  w  Ostródzie  oraz  z  Radnym  Powiatu  Panem  Janem
Kacprzykiem.  Dzięki  Panu Radnemu położona jest  nowa nawierzchnia  asfaltowa w
kierunku  Glądy  –  Tułodziad,  gdzie  Gmina  Grunwald  nie  dołożyła  złotówki  a
sąsiednia  percypuje  w  kosztach.  Podziękowała  wszystkim,  którzy  przyczynili  się
do powstania nowej drogi. 
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  wyraziła  wątpliwość  w  sprawie  zwiększenia  dotacji
celowej  dla  Gminnego Ośrodka Kultury w Gierzwałdzie  oraz  Biblioteki.  Temat  ten
powróci  przy najbliższej  sesji  i  oznajmiła,  że   4  miesiące  roku to  za  wcześnie  aby
twierdzić,  że jednostki kultury nie poradzą sobie z realizacją swojego budżetu.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski -  odpowiedział,  że  dodatkowe  środki  dla
jednostek  kultury  nie  są  na  działalność  tegoroczną  ale  na  pokrycie  zaległości  z
poprzedniego roku. 
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  uznała,  że  jest  to  samodzielna  jednostka  i  powinna
rządzić  swoimi  środkami  we  własnym  zakresie,  póki  nie  wyczerpała  środków  z
bieżącego roku powinna sama regulować zobowiązania.
Radni więcej uwag nie zgłosili

Ad pkt. 7
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  kolejny  punkt  to
interpelacje i zapytania.  
Radna  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  poprosiła  o  przedstawienie  projektów
arkuszy organizacyjnych szkół i  przedszkoli  na rok 2020/2021.
Sekretarz  Gminy-  pan  Jan  Sokołowski-  zaproponował  aby  przedstawić  dane  na
posiedzeniu komisji.  
Radna – pani Małgorzata Kamińska- zgodziła się z propozycją.
Radny-  pan  Sławomir  Matuszewski-  zadał  pytanie  w  sprawie  dowozu  dzieci  do
szkół.  Dlaczego w miesiącu kwietniu i maju zakupywane są bilety od przewoźnika.
Sekretarz  Gminy-  pan  Jan  Sokołowski-  oznajmił,  że  za  maj  jeszcze  nie  ma
informacji.  Zakup  biletów  w  kwietniu  wynikał  z  tego,  iż  zajęcia  były  zawieszone
do  12.04.2020r.  i  nie  było  dalszych  informacji,  była  to  trudna  decyzja,  która  była
uzgadniana  z  urzędem  marszałkowskim.  Gdyby  dzieci  wróciły  12.04.2020r.  do
szkoły a nie byłoby zakupionych biletów to cena byłaby wyższa. 
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  zgodnie  z  art.  13  pkt.  3  ustawy  o  organizacji
prowadzeniu  działalności  kulturalnej  przez  instytucję  kultury  organizacje
wewnętrzną  instytucji  kultury  określa  regulamin  organizacyjny  nadawany  przez
dyrektora  tej  instytucji  po  zaciągnięciu  opinii  organizatora.  Oświadczyła,  że  nowy
dyrektor  jest  od  września  2019r.  a  nadal  nie  ma  regulaminu  organizacyjnego  a
przez  chwile  był.  Zapytała  czy  Wójt  zamierza  wpłynąć  na  zrealizowanie  tego
paragrafu i kiedy?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam Szczepkowski -  odniósł  się  do  głosowań  nad  projektami
uchwał  w  sprawie  WPF,  budżetu  i  obligacji,  stwierdzając:  „nie  zrobiliście  sobie
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krzywdy  czy  mi  ale  mieszkańcom.  Od  tego  momentu  wszystkich  rozżalonych
mieszkańców  oraz  przedsiębiorców  będę  odsyłał  bezpośrednio  do  Radnych  z
danego  okręgu.  Dodatkowo  zapraszam  poprzedniego  Wójta  Gminy  Grunwald  na
sesję  aby  przestał  zdalnie  pouczać  Radnych  jak  mają  się  zachowywać.  Jeżeli  ma
pytania to niech na sesji  je zada i  z Radnymi rozmawia a ja chętnie  się  do dyskusji
dołączę”.  
Poinformował  Radną  Iwonę  Stankę,  że  sprawa  potrąconego  kota,  którą  zgłaszała
nie miała miejsca.  
Radna- pani Iwona Stanka -  oznajmiła,  że spodziewała się takiej  odpowiedzi.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział  Radnej  Iwonie  Stance  na
pytanie  z  poprzedniej  sesji  w  sprawie  obniżenia  wynagrodzenia  świetlicowym.
Stwierdzając,  że  wynagrodzenia  nie  zostały  obniżone  świetlicowym  a  jedynie
świetl icowej  w  Łodwigowie  gdyż  poprzednia  władza  wyróżniała  ją  wyższymi
zarobkami  względem  innych  świetlicowych.  Poprzedni  Dyrektor  Pan  Krępeć
wyrównał wszystkim świetlicowym wynagrodzenie do jednego poziomu.
Poprosił  Przewodniczącą  Rady  Gminy o  zwołanie  jak  najszybciej  kolejnej  komisji
wspólnej aby przedstawić kolejne rozwiązania trudnej sytuacji  gminy.
Radna-  pani  Iwona  Stanka -   odpowiedziała,  że  gdy  Wójt  przyszedł  to  osobiście
obniżył  wynagrodzenie  wszystkim  świetlicowym.  Przedstawiła  rozmowę
telefoniczną  z  Wójtem  w  sprawie  braku  funduszy  na  wynagrodzenie  oraz,  że  były
obiecane  raz  na  trzy  miesiące  premie  dla  świetlicowych  a  do  tej  pory  świetlicowe
nic  nie  otrzymały.  Wspomniała  obejrzany wywiad  z  Wójtem i  zapytała  czy  prawdą
jest,  że  Wójt  będzie  się  starał  o  pieniądze  na  strefy aktywności.  Dodała,  że  środki
już były na to  przyznane w wysokości  70% w budżecie,  zapytała  co stało się z  tym
projektem.
Radna-  pani  Halina  Gutowska-  stwierdziła,  że  w  opublikowanym  wywiadzie
Wójta zabrakło jednego wyświetlenia, pods umowania i informacji  dla mieszkańców
w sprawie emisji obligacji na kwotę 14 mln zł.
Radna- pani  Iwona Stanka-  przypomniała,  że Pani  Ewa Ziejewska wnioskowała  o
przeprosiny  a  Wójt  nie  odniósł  się  do  tego.  Zapytała  kto  w  tym sporze  ma  racje  i
poprosiła o wyjaśnienie.  
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  odniosła  się  do  wcześniejszej  prezentacji
przedstawionej przez skarbnik,  stwierdzając iż powinna być ona omówiona podczas
komisji a nie dopiero na sesji.  

Ad pkt. 8. Przewodnicząca Rady Gminy- pani Cecylia Lecewicz-Husar wobec 
zrealizowania porządku obrad, Przewodnicząca Rady Gminy  zamknęła XXII sesje 
Rady Gminy Grunwald.
 

Protokołowała Przewodnicząca Rady Gminy

Iwona Mikołajczak Cecylia Lecewicz-Husar
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